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          ROMÂNIA  
JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL ORĂŞTIE 
CONSILIUL LOCAL 
 
 

PROCES VERBAL 
 
 
 Încheiat astăzi, 09 februarie 2024 cu ocazia ședinței extraordinare convocată 
de îndată a Consiliului local al municipiului Orăștie. 
 Convocarea Consiliului local s-a făcut cu două zile înainte de data stabilită.  
 Din totalul de 19 consilieri locali în funcție la ședință sunt prezenți               
17 consilieri locali. Lipsesc motivat datorită unor probleme medicale consilierul 
local Kadar Alexandru și nemotivat dl consilier local Luca Constantin.             
 La ședință participă primar ing.Ovidiu Bălan, viceprimar Hendrea Ovidiu 
Cristian, secretar general Călin Costoiu, funcționari publici din cadrul aparatului 
de specialitate al Primarului și mass-media locală. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, procesul verbal al ședinței 
ordinare din data de 31 ianuarie 2024 a fost pus la dispoziția consilierilor locali și 
întreabă dacă există obiecții cu privire la acesta. Întrucât nu există obiecții 
procesul verbal este supus la vot și aprobat în unanimitate.     
 Președintele de ședință, dl consilier local Ionică Mircea prezintă următorul 
proiect al ordinii de zi :   
 1.Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului general al municipiului 
Orăștie pe anul 2024. 
 2.Proiect de hotărâre privind modificarea HCL nr.134/2023 referitoare la 
aprobarea Organigramei și a Statului de funcții ale Aparatului de specialitate al 
Primarului Municipiului Orăștie și ale serviciilor subordonate Consiliului Local al 
Municipiului Orăștie. 
 3.Proiect de hotărâre privind modificarea Programului achizițiilor publice 
aferent Proiectului “Sisteme inteligente de management urban în Municipiul 
Orăștie” aprobat prin HCL nr.53/2023. 
 Proiectul ordinii de zi este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
 La primul punct al ordinii de zi, dl primar ing.Ovidiu Bălan prezintă motivele 
inițierii proiectului de hotărâre privind stabilirea impozitelor și taxelor locale 
pentru anul 2024. 
 Dna director Căstăian Dina dă citire raportului întocmit de Direcția 
Economică. 
 Dl consilier local Jula Radu Ioan prezintă raportul de avizare al comisiei 
pentru activități economico-financiare. 
 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia dă citire raportului de avizare al 
comisiei pentru administrație locală, juridică şi de disciplină. 
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 Dl consilier local Petre Radu Onuț arată că, în comisia pentru urbanism şi 
amenajarea teritoriului, protecție mediu şi turism, proiectul de hotărâre a fost 
avizat favorabil. 
 Dl consilier local Iordăchescu Nicolae prezintă raportul de avizare al 
comisiei  pentru servicii publice şi comerț, muncă şi protecție socială. 
 Dna consilier local Giurgiu Margareta dă citire raportului de avizare al 
comisiei pentru învățământ, sănătate, activități social-culturale şi culte. 
 Dl viceprimar Hendrea Ovidiu Cristian menționează faptul că, la capitolul 
67.02 „Cultură, recreere și religie”, Subcapitolul 670250 – „Alte servicii în 
domeniile culturii, recreerii și religiei” – Asociații și fundații este prevăzută suma 
350 mii lei și propune suplimentarea sumei inițiale cu 50 mii lei, care va fi retrasă 
de la Capitolul 8402 „Transporturi”, Poziția „Reparații, fântâni semaforizare”. 
 Dl consilier Suciu Nicolae Ilie arată că, în buget sunt prevăzute cheltuieli 
pentru a se cumpăra trimmer, foarfecă și nu înțelege de ce nu sunt prevăzuți bani 
pentru achiziționarea unei mașini de tocat crengi, la momentul când s-a discutat 
anul trecut acest subiect s-a răspuns că vine o firmă din Sebeș, iar problema în 
momentul de față este că nu toate persoanele pot să ducă crengile la acel loc de 
depozitare, fiindcă nu au o mașină adecvată sau o remorcă cu care să le transporte 
și împreună cu celelalte unități administrativ-teritoriale din zona să achiziționăm o 
astfel de mașină. 
 Dl consilier local Bota Adrian este de părere că, dl Suciu Nicolae Ilie 
probabil s-a referit și la faptul că, această mașină să poată fi închiriată și 
persoanelor fizice care au nevoie. 
 Dl director Stănilă Marius intervine și precizează  faptul că, este prevăzută în 
buget o sumă pentru achiziționarea unei astfel de mașini. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan arată că, trebuie văzut dacă este oportun să 
închiriem persoanelor fizice o astfel de mașină, exista totuși o responsabilitate 
când o dai la o persoana care nu are pregătirea necesară și noi va trebui să instruim 
la rândul nostru personalul care va lucra cu acest utilaj. De asemenea, precizează 
că, există un proiect prin care se vor crea acele centre cu aport voluntar și unde se 
vor primi de la cetățeni toate felurile de deșeuri, dar vor trebui să le aducă dânșii 
până acolo. De exemplu, în Olanda autoritățile locale din Sliedrecht au 
achiziționat niște remorci pe care le pun la dispoziția cetățenilor, aceștia vin le iau, 
le încarcă și le duc la centru de colectare. 
 Dl consilier local Suciu Nicolae Ilie consideră că, ideea autorităților olandeze 
este una foarte bună și la noi s-ar putea aplica în varianta în care dânsului i se 
ridică gunoiul menajer miercuri, dar nu poate să pună și crengi, fiindcă nu este 
normal și atunci să existe posibilitatea să pună acele crengi într-o remorcă 
destinata în acest scop eventual asigurată de primărie. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan precizează că, daca cetățenii nu au posibilitatea 
să le duca la locul de depozitare, atunci pot să vină să ia o remorca de la primărie, 
să le încarce și să le duca acolo unde se depozitează. Totodată, arată că, în buget 
este prevăzută o sumă pentru achiziționarea unei autospeciale care va încărca 
minicontainere și care vor fi duse in diferite zone unde se lucrează, muncitorii le 
vor încărca cu material vegetal și la finalul zilei acestea vor fi ridicate de Serviciul 
Public de Gospodărire Comunală. 
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 Dl consilier local Suciu Nicolae Ilie întreabă când se va face achiziția acestei 
mașini?. 
 Dl primar arată că, cele trei containere vor fi folosite de către Serviciul 
Public de Gospodărire Comunală și vor fi folosite de personalul care cosește în 
diferite zone, dacă cetățenii au deșeuri de natură vegetală, nu crede ca este o vreo 
problema dacă aceștia le vor pune în acele containere, iar achiziția va fi în cursul 
anului, după aprobarea bugetului se va face o repartizare pe trimestre a acestuia, în 
momentul de fata nu poate știi când se va face achiziția autospecialei depinde de 
repartiția bugetară. În ceea ce privește centrele cu aport voluntar, procedura de 
licitație este în curs de derulare, după finalizarea acesteia se poate trece la faza de 
execuție, iar centrul respectiv va fi realizat în zona C.T Zonă, unde am achiziționat 
un teren în acest scop, iar printr-un proiect care este finanțat prin P.N.R.R se vor 
crea peste 20 de locații noi dotate cu containere speciale închise, deci la nivelul 
municipiului din punct de vedere al deșeurilor vor fi îmbunătățiri substanțiale. 
 Dl consilier local Bota Adrian arată că, a observat că nu sunt prevăzuți bani 
pentru achiziția unei mașini care să curețe pardoseala de la Capela Mortuară și este 
de părere că este foarte necesară și să se aibă în vedere pe viitor cumpărarea unei 
astfel de mașini. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie precizează că, în buget sunt prevăzute sume 
pentru plata cotizațiilor către asociațiile în care Municipiul Orăștie este membru și 
are rugămintea să nu fie plătite până nu ne trimit rapoartele de activitate, de ani de 
zile cerem acest lucru sau poate au fost trimise și nu știm noi de ele. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan intervine și menționează că, în ceea ce privește 
Asociația Municipiilor din România primim zilnic materiale informative cu privire 
ce legi sunt în consultare, dacă avem propuneri legislative, ce legi apar în 
Monitorul Oficial și care sunt de interes pentru administrația locală. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, au fost solicitate în scris 
rapoartele anuale de la toate asociații și din cate își amintește marea majoritate au 
trimis și au fost prezentate în consiliul local. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie arată că, a observat că este prevăzută o sumă 
pentru mobilier sediu primărie, are rugămintea să fie amenajată sala de ședințe, să 
existe un sistem de microfoane, de filmare a ședinței și de transmisie online a 
ședințelor. 
 Dl primar precizează că, este prevăzută achiziția unor noi scaune pentru sala 
de ședințe, dar va trebui să mutăm registratura în noul corp al Primăriei, este 
aproape gata, dar datorită acelei interdicții de a achiziționa mobilier nu am reușit 
să finalizăm proiectul. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie arată că, la finanțările pentru învățământ în 
anexa nr.3 sunt prinse doar liceele și grădinițele, iar cele două școli gimnaziale nu 
apar. I se răspunde de către dl director Stănilă Marius care precizează că, în anexa 
nr.3 sunt prevăzute doar sumele pentru investiții, pentru școli sunt alocați bani pe 
capitolul „Reparații”.  
 Dl consilier local Bulz Dionisie menționează că, la capitolul „Cultură, 
recreere și religie” este prevăzută o sumă de 100 mii lei pentru restaurare și 
construire Rotondă și întreabă ce reprezintă aceasta.   
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 Dl primar ing.Ovidiu Bălan intervine și precizează că, este un monument de 
clasa A și care se află în incinta Cetății și ne dorim să facem o reconstrucție a 
acesteia, este obiectivul care era acoperit cu o structură metalică pe care încercăm 
să o dăm jos. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie arată că, la capitolul „Iluminat” sunt 
prevăzute realizarea unor investiții, dar nu a văzut nimic legat de sistemul de 
iluminat pentru cetățenii care stau dincolo de gară și care nu au curent electric. 
 Dl director Stănilă Marius precizează că, la extindere rețea electrică este 
vorba doar de iluminat public unde este prevăzut și bl.40 din str.Unirii. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan arată că, probabil că, dl consilier local Bulz 
Dionisie face referire la cetățenii care locuiesc în zona Cubic și acolo nu este rețea 
de iluminat public, nu este reglementată situația acesteia din punct de vedere al 
locuințelor, ar trebui elaborat un plan urbanistic general și reglementată situația 
din toate punctele de vedere, este o zonă inundabilă, deci nu se poate construi. 
 Dl secretar general Călin Costoiu intervine și menționează că, în urmă cu    
15-20 de ani au fost închiriate terenuri cu destinație agricolă și oamenii și-au 
construit adăposturi, care ulterior s-au transformat în locuințe provizorii. 
 Dl consilier local Aleonescu Liorean arată că, referitor la iluminatul public 
pe str.Unirii, de la stația de carburanți Petrom către ieșirea spre Sebeș nu există 
sistem de iluminat public. I se răspunde de către dl primar care precizează faptul 
ca, este prevăzută și această zona în proiectul de reabilitare și extindere a 
iluminatului public în municipiul Orăștie. 
 Dl consilier local Aleonescu Liorean menționează faptul că, în zona unde 
locuiește dânsul vin tot felul de mașini care staționează în special pe perioada 
nopții, fac mizerie și este de părere că, nu este normal să parcheze în acea zonă. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan precizează că, problema se va rezolva odată cu 
realizarea pistei pentru biciclete, dar va trebui să găsim o soluție și să interzicem 
parcarea mașinilor în acea zonă. 
 Dl consilier local Secui Adrian Iulian arată că, referitor la Rotondă întreabă 
că va fi pusă în valoare doar fundația acesteia sau întreaga construcție. I se 
răspunde de către dl primar care precizează că, se are în vedere o reconstrucție, dar 
cu materiale moderne ca să se vadă diferența între ce există în momentul de față și 
am solicitat Direcției Județene pentru Cultură să ne dea acceptul să demolăm acea 
structură metalică care nu își mai are rostul. 
 Dl consilier local Secui Adrian Iulian arată că, este prevăzută în buget o 
suma în cuantum de 770 mii lei pentru aniversarea a 800 de ani de atestare 
documentară a Orăștiei și ar dori să știe pe ce anume se va cheltui această sumă. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan precizează că, suma respectivă este prevăzută 
pentru toate activitățile culturale ce se vor desfășura în anul 2024. 
 Dl consilier local Secui Adrian Iulian întreabă dacă se are în vedere a se 
organiza ceva în mod special legat de aniversarea a 800 de ani de atestare 
documentară. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan arată că, la ședința de la finalul lunii va fi 
aprobat programul manifestărilor pe anul în curs unde sunt cuprinse toate 
activitățile pe care dorim să le organizăm. 
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 Dl secretar general Călin Costoiu intervine și precizează că, programul 
manifestărilor cultural-artistice pe anul 2024 este publicat pe site-ul primăriei. 
 Dl consilier local Bota Adrian este de părere că, este o risipă de bani publici, 
cu 800 mii lei se puteau face multe alte lucruri decât să facem tot felul de 
manifestări și suma prevăzută este una destul de mare pe acest domeniu. 
 Dl consilier local Secui Adrian Iulian arată că, este prevăzută o sumă de 270 
mii lei pentru servicii de consultanță pentru accesare fonduri nerambursabile 
pentru scriere proiecte, știe că există în primărie un birou care se ocupă de 
implementarea proiectelor și întreabă că nu ar trebui să se ocupe angajații de 
această treabă. 
 Dna șef birou Doboș Carmen intervine și precizează că, strategiile trebuie tot 
timpul actualizate, în ceea ce privește scrierea, angajații din primărie nu au 
formarea necesară de a face scrierea completă, fiindcă trebuie specialiști pe parte 
tehnică, fie pe domeniul arhitectură și apoi este partea de implementare, deci să 
faci și scriere și implementare, este imposibil să le faci bine pe amândouă. De 
asemenea, menționează faptul că, pe partea de scriere sunt două persoane în cadrul 
biroului Strategii, Dezvoltare Durabilă și Relatii Internaționale care sunt pe acest 
domeniu. Totodată, arată că, în acest an am reușit să atragem fonduri în valoare de 
85 miliarde lei pe proiectul privind dotarea unităților de învățământ, a fost scris 
proiectul referitor la digitalizarea bibliotecii municipale, precum și pentru parcul 
de panouri fotovoltaice, iar primăriile din Cluj-Napoca, Alba-Iulia sau Deva au 
acorduri cadru de consultanță pe domeniul scriere proiecte, deși au peste 14 
angajați în acest scop. 
 Dl consilier local Secui Adrian Iulian arată că, pentru servicii comunicații 
on-line ședințe Consiliul local este prevăzută  suma de 1000 lei și întreabă ce 
înseamnă mai exact. I se răspunde de către dl director Stănilă Marius care 
menționează că, este vorba de abonamentul pentru aplicația ZOOM prin 
intermediul căreia se desfășoară în sistem online ședințele de consiliu. 
 Dl consilier local Secui Adrian Iulian recomandă că, anul viitor când va fi 
publicat pe site-ul primărie proiectul de buget local, să fie mai explicit, să poată fi 
înțeles și de omul de rând care îl consultă, fiindcă nu toata lumea este familiarizată 
cu termenii financiari-contabili, de exemplu Primăria Timișoara îl publică cu 
lămuriri și explicații ca să fie pe înțelesul tuturor. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan menționează faptul că, s-a lucrat o lună de zile la 
acest buget, a fost o muncă extraordinar de dificilă, in condițiile în care dna Jorza 
Lucia și dna Cândea Corina au ieșit la pensie, deci bugetul a fost făcut fără 
oamenii care au lucrat ani de zile pe bugetul local. 
 Dl consilier local Secui Adrian Iulian este convins că s-a muncit la acest 
buget, dar dânsul s-a referit la faptul că, atunci când va fi publicat să fie într-o 
formă inteligibilă.  
 Dl consilier local Bota Adrian dorește unele explicații cu privire la 
contractele de mentenanță pentru sistemul video de supraveghere, consideră că 
este o sumă foarte mare, suma lunară fiind de aproape 2900 lei. I se răspunde de 
către dl director Stănilă Marius care menționează că, săptămânal sunt necesare 
intervenții la sistemul de supraveghere care se defectează, se întrerupte internetul, 
iar de multe ori se intervine și după-masa. 
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 Dl consilier local Bota Adrian consideră că, nu este în regulă acest lucru, 
cum de altfel nu este în regulă în ceea ce privește serviciile de mentenanță pentru 
imprimante, unde suma este una la fel de mare și mai este o sumă prevăzută pentru 
reparații și piese de schimb imprimante, la fel o sumă destul de mare și întreabă 
care este diferența între cele două. 
 Dl director Stănilă Marius arată că, la mentenanță se înlocuiesc cartușe, se 
ung diferite piese, se curăță de praf, iar în situația în care se strică o piesă atunci 
este necesară achiziționarea uneia noi și înlocuirea acesteia. 
 Dl consilier local Bota Adrian constată ușurința cu care s-a alocat suma de 
800.000 lei pentru achiziția imobilului de pe str.Cetății și ca să fie puțin ironic cu 
colegii de la P.S.D nu a văzut bani alocați pentru deplasări, este una singură, și-ar 
fi dorit să fie mai multe, pentru ca domnii consilieri de la P.S.D să ajunge să 
meargă toți în deplasări până la finalul mandatului. În încheiere, este de părere că, 
este un buget cu mult mai bun față de celelalte bugete și îi felicită pe funcționarii 
primăriei pentru munca depusă și consideră că avem nevoie de acest buget și vom 
vota pentru aprobarea acestuia   
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 
aprobarea amendamentului și a proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
 Amendamentul dlui viceprimar Hendrea Ovidiu Cristian se supune la vot și 
se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Proiectul de hotărâre în forma modificată este supus la vot și aprobat cu       
15 voturi „pentru”, iar doi consilieri locali s-au abținut de la vot. 
 Se adoptă Hotărârea nr.25/2024 privind aprobarea bugetului general al 
municipiului Orăștie pe anul 2024. 
 La punctul al doilea al ordinii de zi, dl primar arată motivele inițierii 
proiectului de hotărâre privind modificarea HCL nr.134/2023 referitoare la 
aprobarea Organigramei și a Statului de funcții ale Aparatului de specialitate al 
Primarului Municipiului Orăștie și ale serviciilor subordonate Consiliului Local al 
Municipiului Orăștie. 
 Dl consilier Terchet Narcis prezintă raportul întocmit de Direcția 
Administrație Publică Locală – Compartiment Resurse umane. 
 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia arată că, în comisia pentru 
administrație locală, juridică și de disciplină, proiectul de hotărâre a fost avizat 
favorabil. 
 Dl consilier local Suciu Nicolae Ilie menționează că, din materialele care 
însoțesc proiectul de hotărâre rezultă că, nu se poate crea un post la creșă pe motiv 
că este asistent medical debutant, dar în raport scrie ca sunt 8 posturi ocupate care 
sunt la școli și grădinițe, atunci să fie luat debutantul, să capete experiență alături 
de ceilalți asistenți și să fie dat un asistent bun la creșă, pentru că, este nevoie de o 
persoană cu experiență. 
 Dl consilier Terchet Narcis precizează că, în acest moment pentru postul 
vacant se derulează procedura de recrutare, iar săptămâna viitoare va avea loc 
examenul scris și de aceea a fost creat acest post, fiindcă angajata de la creșă nu 
putea să vină pe un post de debutant. 
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 Dl consilier local Bulz Dionisie arată că, a constatat cu stupoare că, în 
organigramă nu mai apare Clubul Sportiv Municipal „Dacia Orăștie 2010” și 
întreabă care este motivul. 
 Dl consilier local Terchet Narcis menționează faptul că, C.S.M „Dacia 
Orăștie 2010” are personalitate juridică, chiar daca înainte clubul apărea în 
organigramă, acesta trebuie să aibă organigramă și stat de funcții proprii și care 
vor fi supuse aprobării consiliului local.     
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului 
de hotărâre este de 9 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Este adoptată Hotărârea nr.26/2024 privind modificarea HCL nr.134/2023 
referitoare la aprobarea Organigramei și a Statului de funcții ale Aparatului de 
specialitate al Primarului Municipiului Orăștie și ale serviciilor subordonate 
Consiliului Local al Municipiului Orăștie. 
 La ultimul punct al ordinii de zi, dl primar ing.Ovidiu Bălan expune motivele 
inițierii proiectului de hotărâre privind modificarea Programului achizițiilor 
publice aferent Proiectului “Sisteme inteligente de management urban în 
Municipiul Orăștie” aprobat prin HCL nr.53/2023. 
 Dl director Stănilă Marius prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 
 Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei 
pentru activități economico-financiare. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 
aprobarea proiectului de hotărâre este de 9 voturi. 
 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
 Se adoptă Hotărârea nr.27/2024 privind modificarea Programului achizițiilor 
publice aferent Proiectului “Sisteme inteligente de management urban în 
Municipiul Orăștie” aprobat prin HCL nr.53/2023.  
 Drept pentru care se încheie prezentul proces-verbal. 
 
 
            Președinte de ședință,                                                     Secretar General,                                               
               IONICĂ Mircea                                               jr.Călin COSTOIU 
 
 
 


